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Azərbaycan Milli lmlər Akademiyası Naxçıvan Bölməsinin kollektivi bölmənin 
nəzdində fəaliyyət göstərən Dissertasiya urasının üzvü, tarix elmləri doktoru, 
professor

 

vəfatından kədərləndiklərini bildirir və mərhumun ailəsinə dərin hüznlə 
 başsağlığı verirlər.
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Ekologiya və Təbii Sərvətlər Nazirliyi Milli Hidrometeorologiya 
Xidmətinin verdiyi məlumata əsasən, aprelin 5-də Bakıda və 
Abşeron yarımadasında havanın dəyişkən buludlu olacağı, arabir 
tutulacağı, əsasən yağmursuz keçəcəyi gözlənilir. Mülayim 
cənub-qərb küləyi əsəcək. Gecə 6-11°, gündüz 13-18° isti olacaq. 

Atmosfer təzyiqi 7 3 mm civə sütunundan 7 0 mm civə sütu-
nuna enəcək, nisbi rütubət gecə 70-74, gündüz 45-50 faiz olacaq. 
Azərbaycanın rayonlarında əsasən yağmursuz keçəcək. akin ax-
şam şimal və qərb rayonlarında arabir yağıntılı olacağı gözlənilir. Ay-
rı-ayrı yerlərdə intensiv olacağı, şimşək çaxacağı, dolu düşəcəyi eh-
timalı var. Gecə və səhər arabir duman olacaq. Mülayim şərq küləyi 
əsəcək. Havanın temperaturu gecə -11 , gündüz 1 -23 , dağlarda 
gecə 2-7 , gündüz 10-15  isti olacaq. 

Q.QAS OV  
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Nicat Abasov 
“İddiaçılar turniri”ndə

Kanadanın Toronto şəhərində şahmat üzrə 
“İddiaçılar turniri”nə start verilib.

Yarışda iştirak edən Azərbaycan şahmatçısı Ni-
cat Abasov ilk görüşündə rusiyalı Yan Nepomnyaşi 
ilə qarşılaşıb. N.Abasov bu görüşdə ağ fiqurlarla 
mübarizə aparıb. 

Qeyd edək ki, turnirə aprelin 22-də yekun vu-
rulacaq.

UEFA-dan “Qarabağ”a 
1,7 milyon avro

Avropa Liqasında pley-offa vəsiqə 
qazanması və 1/8 final mərhələsinə 
yüksəlməsinə görə UEFA “Qarabağ” klubuna 
ödəniş edib. 

Bu dəfə “Köhlən atlar”a 1 milyon 700 min avro 
verilib. 

Maliyyə vəsaiti AFFA-nın vasitəçiliyi ilə klubun 
hesabına köçürülüb.

Minifutbolda  
Avropa rəqiblərimiz

Bosniya və Herseqovinanın paytaxtı 
Sarayevoda keçiriləcək minifutbol üzrə 11-ci 
Avropa çempionatının püşkü atılıb.

Azərbaycan millisinin də qitə çempionatında 
rəqibləri bəlli olub. lşad Quliyevin baş məşqçisi 
olduğu kollektiv F qrupunda Fransa, İtaliya və Avs-
triya ilə üz-üzə gələcək.

Qeyd edək ki, Avropa çempionatı iyunun 1-dən 
9-na qədər davam edəcək. Yarışın mükafatları uğ-
runda 24 komanda mübarizə aparacaq. 

Leyla SABİRQ Z   
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Hava

“Tamaşaçı şoudan bezib...”
Sənətdə yalnız onun fədaisi kimi uğur qazanmaq 

olar. Bunu peşəkarlar deyiblər – həmsöhbətim 
də belə düşünür. Onun fikrincə, sənətə məhəbbəti digər 
bütün sevgiləri üstələyəndə insan sənətkar ola bilər.  
Beləliklə, müsahibimiz Xalq artisti Naibə Allahverdiye-
vadır.  
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– Azərbaycanda mədəni 

inqilab qadınların səhnəyə də 
yolunu maneələrdən azad edib. 
Qadınlar səhnəmizi birdəfəlik 
fəth ediblər.

– Mənim bu sənətə uşaqlıq-
dan həvəsim olub. Hələ özüm 
də anlamırdım ki, bu nədir, 
amma televizorda bir kinonu 
ötürməzdim, hamısına baxır-
dım. Sonra da o filmlərdən 
xoşuma gələn obrazları yamsı-
layır, özümü onların yerində gö-
rürdüm.  Bəzən  anamın paltar-
larından səhnə geyimi düzəldib 
çıxıb həyətdə səhnə qururdum, 
bir də görürdüm ki, qonşulardan 
xeyli tamaşaçım var. İnsanlar 
maraq göstərdikcə mən bir az 
da  həvəslənirdim. 

O vaxt hind filmləri çox 
dəbdə idi, əsasən onların ob-
razlarını yaratmağa çalışırdım, 
karandaşla özümə bığ çəkib kişi 
rollarını oynayırdım. Həyətdə-
ki oturacaqlar mənim səhnəm 
idi. Görünür, taleyim belədir, 
özümdən asılı olmadan bu yolu 
seçmişəm. Ona görə də, kimsə 
mane ola bilməzdi, istiqamət 
səhnəyə doğru idi. Bakıya gəl-
dim və indiki Mədəniyyət və İn-
cəsənət niversitetinin aktyor-
luq fakültəsinə qəbul olundum.  

    
      

 
– Aktyor üçün məktəb çox 

önəmlidir.  Yaxşı sənət müəl-
limlərim olub. Səhnə danışığın-
dan çox ciddi, tələbkar  sənətkar 

alq artistimiz Mikayıl Mirzə-
dən dərs almışam. Dedikləri in-
diyə qədər yadımdadır. Deyirdi 
ki, aktyor əlçatmaz olmalıdır, 
kənardan ona baxırlar və dav-
ranışı başqalarına nümunədir   
“Bizim sənətimiz zərgər dəqiq-
liyini sevir. Başqa bir insanın 
həyatını oynayanda özünü ta-
mam unudub, həmin adam ol-
malısan. Amma, bu o demək 
deyil ki, Otellasansa Dezdemo-
nanı həqiqətdə boğmalısan”. 

Stanislavski deyirdi ki, 
tamaşaçı sənə inanmalıdır, 
inanmırsa, deməli, sən aktyor 
deyilsən.  Mikayıl Mirzə onun 
sözünün üstündən bizə anladır-
dı ki, Dezdemonanı, həqiqətən, 
boğmursan, amma tamaşaçı elə 
zənn etməlidir ki, sən onu boğ-
dun. Onu buna inandırmalısan. 
Oynadığın obraz sənin içindən 
keçməlidir.

 Rauf və əminə Hacıyev-
lərdən, Məryəm Əlizadədən 
dərs almışam. Onlar bizə çox 
şey verdilər. Biz onlara nə ver-
dik, onu demək  bir az çətindir. 
Düşünürəm ki, bizi səhnədə gö-
rüb alqışlayıblarsa, deməli, biz 
də onlara ən azı, fəxarət  hissi 
yaşatmışıq. Bizə verdiklərini 
səhnədən onlara yaxşı emosiya 
kimi ötürmüşük.  

    

– İlk rolum Naxçıvan teat-
rında olub, çünki universiteti 
bitirdikdən sonra təyinatla ora 
göndərilmişdim.  A.Dudarevin 
“Astana” pyesinin tamaşasında 
baş rol olan Alina obrazı ilə ilk 
dəfə səhnəyə çıxmışam.  Tama-
şanın rejissoru Əliqismət Lala-
yev idi, çox uğurlu alındı. 

Naxçıvan əhalisi çox teat-
raldır, biletlər hamısı satılırdı. 
Hər tamaşa anşlaqla keçirdi. O 
teatrda 2 il ərzində yaxşı ob-
razlar oynadım. Sonra Bakıya 
qayıtdım , düşündüm ki, burada 
tez tanınaram, amma teatrlarda 
mənə iş vermədilər. Dəmir yolu 
kitabxanasında kitabxanaçı iş-
ləməli oldum. Bir müddət sonra 
Gənc Tamaşaçılar Teatrına inzi-
batçı kimi işə götürdülər. Yəni 
biletləri aparıb müəssisələrdə 
satırdım. Bəzən də hardasa unu-

dub qoyurdum, sonra maaşım-
dan cərimə ödəməli olurdum, 
çünki sevmədiyim işlə məşğul 
idim. Mən peşəkar artist kimi 
bilet satmalı deyildim, səhnədə 
olmalı idim. 

Bir dəfə o vaxtkı teatr rəh-
bəri mənə dedi ki, nə vaxta 

qədər ac pişik ətə baxan kimi, 
buradan durub səhnəyə baxa-
caqsan  Çox pis oldum, məni 
işə götürmürdü axı. Heç bil-
mədən dilimdən çıxdı ki, cücə-
ni payızda sayarlar, vaxt gələr 
mən bu səhnədə baş rolları oy-
nayaram... O söhbətdən sonra 
getdim Mədəniyyət Nazirliyinə, 
o vaxtkı nazir Polad Bülbüloğlu 
ilə görüşdüm. Gənc Tamaşaçılar 
Teatrına vakansiya ayrıldı, məni 
keçirdilər ştata. Ondan sonra da 
xeyli vaxt mənə  rol vermədilər. 

Bir gün Ağaxan Salmanlı 
dedi ki, bu qızın yaxşı faktu-
rası var, eşitmişəm Naxçıvan 
teatrında yaxşı rollar oynayıb, 
buna bir rol verək, görək necə 
oynayır. Onun quruluşunda “O 
da mənəm, bu da mənəm” ta-
maşasında oynadım, premye-
rada hamı obrazımı təriflədi və 
bununla da teatrda yolum açıl-
dı.  Çox təlatümlü sənət yolum 
olub. Tele-tamaşada adi bir ka-

tibə rolu ilə məşhurlaşdım.  
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– Azərbaycan televiziyasın-
da Şərif Qurbanəliyevin  quru-
luş verdiyi “Yarımştat” tamaşa-

sındakı Tomka obrazı. Tamaşa 
axşam efirə getdi, səhər metro-
da hamı mənə baxıb pıçıldaşır-
dı. Biri deyirdi axşam tamaşa-
da olan qızdır  O birisi cavab 
verirdi ki, yox, onun metroda 
nə işi var. Bəzən mənə güclü 
qadın deyirlər, mənim o ifadə-
dən xoşum gəlmir. Güclü olmaq 
istəmirəm, xoşbəxt qadın olmaq 
istəyirəm. Həmin gün də metro-
da çox utandım. Populyarlıq da 
xoşbəxtlik gətirmir...  

    
    

 .   
 

– Tək bir rejissorum ol-
mayıb, müxtəlif  rejissorlarla 
işləmişəm. Şərif Qurbanəliyev, 
Ağaxan Salmanlı, Ramiz Mir-
zəyev, ahangir Mehdiyev, 
Məhərrəm Bədirzadə, Loğman 
Kərimov, Nicat Kazımov. Mə-
nim siz deyən kimi, hamim ol-
mayıb. Obrazlarım da müxtəlif 

janrlıdır. Məsələn, Tamara Və-
liyevanın “Mənim ağ göyərçi-
nim” əsərinin tamaşasında fa-
ciəli ana obrazını oynamışam. 
“Dədə Qorqud”da Burla xatun 
olmuşam.  Nicat Kazımov “Pəri 
cadu” tamaşasında mənə Şama-
ma cadunu verdi. Çox uğurlu 
tamaşa oldu, festivallarda obra-
zım haqqında gözəl fikirlər səs-
ləndi. İndi də Nicat Kazımovla 
işləyirəm. 

   -
     

 
– Bizim Gənc Tamaşaçılar 

Teatrında yaxşı əsərlər hazırla-
nır. Gözəl də kollektivimiz var 
və onlar sənət fədailəridir. Bu 
yaxınlarda “Kod adı V A” ta-
maşası çox böyük uğur qazandı. 
Bizim işimiz teatrdır, sənətdir, 
fədakarlarıq. Bu fədakarlığın 
nəticəsində artıq tamaşaçı teat-
ra qayıdıb. Mənim yubiley ge-
cəmə bütün biletlər satılmışdı. 
Tamaşaçı kassaya gəlib bilet 
alır. Onu sənət maraqlandırır, 
şoudan bezib. Bir o qalır ki, 
sənət adamlarına bir az həssas 
yanaşılsın, onların sənətlə bağlı 
arzuları, istəkləri nəzərə alınsın, 
kənarda qalmasınlar, kinoda, te-
atrda olsunlar. Məndən çox so-
ruşurlar ki, niyə seriallarda yox-
sunuz  avab verə bilmirəm. 
Serialların səviyyəsi, verilən 
qonorar məni qane etsə, əlbəttə, 
çəkilərəm. 
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– Rusiyada bir filmə çəkil-
dim, dedilər ki, sizin gözləriniz 
kino ekranını tutur, oynamağı-
nıza ehtiyac yoxdur. Soruşdular 
ki, yəqin, sizin kinoya çəkil-
məkdən boş vaxtınız olmur  
Amma demək olar ki, kinoya 
çəkilməmişəm. Halbuki, kino 
fakturam var, hansı janrda desə-
niz, oynayaram. Yubileyimdə 
20 dəqiqədə  janrda rol yarat-
dım. İstəyirəm daha gözəl ob-
razlar oynayım. 

    
   

   
  

– Hələ də təzadla dolu da-
vam edən bir həyat görürəm. 
Yaşımı hiss etmirəm. Bilmirəm 
necə oldu ki, 0 il keçdi. Mənim 
içimdən bir uşaq Tiflisdən Ba-
kıya boylanır. Qəlbim, ruhum 
sevgi ilə doludur.  Hər kəsi, 
dünyanı sevirəm.

S hbətlə di   
Ramilə Q RBANL   
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İdman

Doyunca ye ərik, alma – 
qaraciyəri dərdə salma 
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 Bu meyvənin tərkibində A, , B, B1, E 

vitaminləri, beta-keratin, maqnezium, fosfor, 
yod, dəmir, kalium kimi mineral maddələr 
var. Tibb elmləri namizədi, həkim Anatoli 
Peçenka bildirib ki, qaraciyər xəstəliklərin-
də daha çox əriyin turş növlərindən istifadə 
etmək lazımdır. Deyib ki, yalnız meyvənin 
təkcə özü deyil, ondan hazırlanan içkilər də 
faydalıdır. Əriyi son vaxtlar detoks məqsədilə 
smuzilərin tərkibində də istehlak etmək olar  
bu yolla sutkalıq vitamin və mineral dozanı 
almaq olar. Ərik qalxanabənzər vəzinin də işi-
ni yaxşılaşdırır.

Həkim Tatyana aletova isə qaraciyəri 

qorumaq üçün ən faydalı meyvənin turş alma 
olduğunu iddia edib. Bildirib ki, ilboyu əlça-
tan olan almada daha çox pektin, lif və poli-
fenollar var. Məhz polifenollar toksiki mad-
dələrin zərərsizləşdirilməsi ilə məşğul olan 
orqanların işini dəstəkləyir. Pektin isə bağır-
saq mikroflorası üçün vacib probiotikdir.

Həkim deyib  “Yaxşı olar ki, maksimal 
dərəcədə müxtəlif növ, yerli almalar yeyəsi-
niz. Almanın qabığında polifenol və lif oldu-
ğundan onu soymadan yeyin”.

Z.H SEYNLİ  
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Sağlamlıq

Gəncə: Eldar şamlarının “yaşıl” işığı
Uşaq Səfirlər Məclisinin Gəncə 

şəhəri üzrə region nümayəndələrinin 
təşəbbüsü və Gəncə Şəhər İcra 
Hakimiyyətinin dəstəyi ilə Heydər 
Əliyev Park-Xiyaban Kompleksində 
ağacəkmə aksiyası keçirilib.

“Yaşıl dünya naminə həmrəylik ili” çərçivəsində 
ağacəkmə aksiyasında Gəncə şaq Səfirlər Məcli-
sinin Gəncə şəhəri üzrə 2 region nümayəndəsi və 

onlara dəstək üçün seçilən 20 fəal məktəbli iştirak 
edib. Aksiya zamanı iştirakçıların sayına uyğun 
olaraq 22 eldar şamı əkilib.

şaq Səfirlər Məclisinin Gəncə şəhəri üzrə 
region nümayəndələri keçirilən bu tip aksiyaların 
il ərzində davam etdiriləcəyini bildiriblər. Növbə-
ti aksiya zamanı şəhər ərazisində olan yaşıllıq 
zolaqlarına qulluq göstərilməsi nəzərdə tutulur.

Hamlet QA S I M O V ,   
XQ nin b l ə m xbiri

Gündüz 
yağmursuz 
və dumanlı, 

axşam isə  
yağış...
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